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Статья посвящена рассмотрению созданного Советом Европы общеевропейского правового 

поля в его различных измерениях и участия в нем России в течение своего 25-летнего членства 

в этой уникальной международной организации. Раскрываются цели, принципы, методы и до-

стижения межгосударственного сотрудничества в рамках Совета Европы. Показаны позитивные 

результаты, извлекаемые всеми европейскими государствами от участия в совместном правотвор-

честве. Европейская конвенция по правам человека рассматривается среди прочего как уникальная 

школа права, формирующая общую европейскую правовую идентичность. В заключение автор 

обращается к вопросу о кризисе мультилатерализма и безальтернативности общеевропейского 

сотрудничества вопреки конфронтации, а порой и конфликтам на континенте.
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Mikhail LOBOV. A Quarter century in the common European legal space

The article explores various dimensions of the Pan-European legal space, which has been set up by the Council 

of Europe, and Russia’s participation therein through its 25 year’ long membership in this unique international 

institution. It demonstrates the purpose, principles, methods and achievements of the intergovernmental 

cooperation within the Council of Europe and shows the benefits that all European states draw through their 

participation in the common standard-setting. The European Convention on Human Rights is viewed, inter 

alia, as a unique school of law, which shapes a common European legal identity. In conclusion, the author 

addresses issues relating to the crisis of multilateralism and the inevitable need for Pan-European cooperation 

notwithstanding the confrontation and even occasional conflicts on the continent.
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